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    Acta aprovada . Signada digitalment pel regidor Noel duque alrcón en data 9 de juny de   2023

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 4

    Núm.: 1/2023
Caràcter: ORDINARI
Data: 19 d’abril de 2023
Horari: De 18.30h a 20.45h
Lloc: Centre Cívic Maria Aurèlia Capmany

Hi assisteixen:
Noel Duque Alarcon President
Carles Massallé Bainad Representant Grup municipal ERC-MES
Esther Nosas Buenacasa Representant AV Ca n’Aurell
Xavier Carrobé Capella Representant AP Sector Vista Alegre de Terrassa
Gregorio Ramírez Cañada Representant AV La Cogullada
Pere Macià Sabaté Representant AV La Maurina
Maria Amparo
Santamaria Tejada Representant Suplent AV Les Martines
Mónica Rodríguez Alonso Representant AS d'entitats culturals
Cristina Santos Janeiro Representant Grup municipal PSC
Natividad Sánchez Lara Representant AS d'entitats capacitats diverses
Yolanda Gómez Linares Representant  AV Plataforma x La Maurina
Membres absents:
José Ramón Plaza
Rodríguez

Representant AS d'entitats esportives

Isabel Fuentes Carmona Veïna barri La Maurina
Leonor Arcos Maldonado Representant AS d'entitats culturals
Juan Navajas Morales Representant Grup municipal Ciutadans
Maria Teresa Salvo Rifá Representant Grup municipal Junts per Terrassa
Francisco Madero López Representant AV Les Martines
Maria Sofia Camilo Gómez Representant AV Torrent de les Carbonelles
Miquel Losada Férriz Representant AV Roc Blanc
Eduardo Mendez Rodríguez Representant Associació Comerciants
Juan Madico Ruiz Representant Club Gent Gran Districte IV
Carmen Roldán Zambrana Representant AS d'entitats culturals
Cristina Campderos Vidal Representant Suplent Grup municipal Tot per Terrassa
Membres excusats:
Neus Diego Prat Representant AS esportives
Jose Antonio Jurado Aljama Representant Grup municipal Tot per Terrassa

Miquel Armengol Barniol Representant Comunitat educativa secundària
També hi assisteixen:
Miquel Pérez Almudaina Director Àrea Estructura Territorial i Atenció Ciutadana
Victoria Hernández Gent Gran 
Ester Pardo Creu roja
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Anna Soler Creu Roja
Mª Ángeles Bejarano Trujillo Secretària

Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 22 de novembre de 2022

2. Resum Consell Municipal del Districte 4, 2019-2023. Dades generals, dinamització i
Barris Saludables

3. Presentació projecte «Sempre acompanyats»

4. Informacions de Presidència.

5. Precs i preguntes.

6. Consultes de la ciutadania.

1.Aprovació de l'acta del Consell Municipal del dia 22 de novembre de 2022

Obre la sessió la presidenta del consell, el Sr. Noel Duque Alarcón i dona les gràcies a
tots els consellers  per la seva assistència.  Introdueix el  primer punt de l'ordre del  dia.
Pregunta als consellers si hi ha alguna esmena a l'acta de l'anterior consell. Com que no
n'hi ha cap, s'aprova l'acta.

2. Resum Consell Municipal del Districte 4, 2019-2023. Dades generals, dinamització
i Barris Saludables.

Pren la paraula la Sra. Maria Ángeles Bejarano i presenta el document sobre les dades
generals, dinamització i Barris Saludables. (ANNEX 1).

3. Presentació projecte «Sempre acompanyats».

El Sr. Noel Duque cedeix la paraula a la Sr. Vicky Hernández,  Cap del Servei de Gent
Gran, que presenta a l’Anna Soler  i  Ester Pardo de Creu Roja i presenten el projecte
«Sempre acompanyats» (ANNEX 2)

Pren la paraula el Sr. Pere Macià i pregunta quins són els requisits per ser voluntari i si cal
alguna mena de curs previ.

Respon la Sra.  Ester  Pardo i  diu que motivació i  compromís. Afegeix que elles fan la
acollida, que es la part més específica i desprès el voluntari/a rep tot el suport necessari i
el seguiment es continu. També hi ha una formació específica de 18 hores que es de la
Fundació La Caixa, encarada al programa i a l’acompanyament.

Pren la paraula el Sr. Ernest Wachter i comenta que potser aquestes persones voluntàries
haurien de tenir alguna formació acadèmica  com ara assistència social.

Respon la Sra. Anna Soler i comenta que el voluntariat bé de Creu Roja i que són gent
molt potents i molt implicades.
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Pren la paraula la Sra. Maria  Amparo Santamaria i comenta que si el que es busca es
sensibilitzar  a  la  societat  per  que  coneguin  la  seva  feina,  entenc  que  es  disposa  de
recursos per arribar a aquest nous usuaris que es puguin arribar a tenir.

Respon la Sra. Ester Pardo i diu que de moment estan només elles dues. En el cas que el
número d’usuaris  creixes,  s'hauria de parlar  amb la fundació  per que afegís una altra
persona a l’equip. De moment, amb les dades que tenim, no es valora ampliar a una altra
persona.

Pren la paraula la Sra. Cristina Santos i pregunta si disposen de personal especialitzat per
tractar amb persones majors de 60 anys amb capacitats especials, que estiguin passant
un dol o que sigui o hagin sigut víctimes de violència de gènere.

Respon  la  Sra.  Anna  Soler i  diu  que  com  a  tècniques  hi  ha  dues  persones,  una
treballadora social i una psicòloga i es coordinen amb altres professionals. La intervenció
està dirigida a abordar aquest sentiment de soledat i quan detectem altres necessitats, el
que fem es derivar-les a qui  correspongui.  El  fet  que treballem amb l’Ajuntament  ens
permet tenir tota una sèrie de serveis especialitzats.

Pren de nou la paraula la Sra. Cristina Santos i comenta que en el període compres entre
el 2013-2016 s’han detectat 167 persones i s’han atès a 41 persones i si anem a la gràfica
del 2020-2022 es van detectar 200 persones i es van atendre a 200. Pregunta si això es
així per que s’han afegit dades a més del districte 4.

Pren la paraula la Sra. Anna Soler i respon que als anys inicials únicament estaven les
dades  del  districte  4.  Que  les  deteccions  sigui  un  número  tan  alt  es  per  que  eren
deteccions amb uns perfils molt diversos, amb gent molt depenent. El tipus d’intervenció
que es volia fer i que era sobretot vincular a la comunitat amb aquestes persones, no es
podia dur a terme. Al final no van entrar al programa pel tipus de perfil de les derivacions
que ens arribaven.  Durant  aquests  anys s’ha treballat  molt  en el  tipus de perfil  i  que
representa l’increment que es veu al 2020-2022 i amb l’ampliació de l’altre districte.

Pregunta la Sra Cristina Santos si es tracta doncs de les dades comuns dels dos districte i
aquest tipus de perfil que es pugui vincular amb la comunitat.

Respon la Sra. Anna Soler i diu que si que es tracta d’això. Però que s’estan treballant en
altres projectes que vagin mes enllà d’aquesta vinculació, com un programa de trucades.

La Sra. Victoria Hernández explica que a l’Ajuntament hi ha diversos serveis que atenen o
es vetlla per un envelliment de les persones amb qualitat i que s’intenta treballar amb la
màxima coordinació per que tenim la imatge d’una persona gran amb una cadira de rodes
o un bastó, però està arribant gent jubilada de 60 a 65 anys que volen viatges, tallers
d’informàtica...tot això ha canviat. Son projectes que es complementen i que fan treball
transversal entre diferents serveis.

Pren  la  paraula  el  Sr.  Noel  Duque  i  afegeix  que  l’altre  dia  es  va  fer  una  visita  a  la
Teleassistència a la Diputació i que atén a unes 4.000 persones a Terrassa, amb sensors
d’incendis etc i molta tecnologia al servei de les persones però que potser ens hem de
plantejar  si  tot  s’ha d'institucionalitzar  i  ha d’anar  tot  per sensors o potser seria millor
dedicar-li temps a la gent gran.

4. Informacions de Presidència.
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Pren la paraula el Sr. Noel Duque i informa que s’ha iniciat les obres del casal del Roc Blanc.
Informe també que es farà arribar una enquesta sobre el funcionament del Consell Municipal de
Districte per que doneu la vostra opinió i es puguin fer aportacions de millora. Es demana que es
doni resposta abans del 21 d’abril. 

El Sr. Duque cedeix la paraula a la Sra. Victòria Hernández del servei de Gent Gran que informa i
presenta la guia del Pla Local d’envelliment Integral que s’han elaborat adaptant els textos a la
tècnica de lectura fàcil, per tal de posar-lo a disposició de tota la ciutadania i, especialment, de 
les persones de 60 i més anys, que són les que tenen una afectació més directa. El Pla Local per
a un Envelliment Integral, aprovat per unanimitat al Ple de febrer de 2022, és el document que
marca les línies mestres de les polítiques municipals  en relació a l'envelliment  i  les persones
grans  fins  al  2030.  El  document  integra  una  diagnosi  tècnica  sobre  les  persones  grans  i
l'envelliment a la ciutat, i recull les aportacions de la ciutadania a través d'enquestes, d'entitats a
través  de  tallers  participatius  i  de  persones  significatives  de  la  ciutat  a  través  d'una  sèrie
d'entrevistes. Aquest Pla està alineat amb els Objectius de Desenvolupament sostenible (ODS) de
Nacions  Unides  i  està  estructurat  en  quatre  línies  estratègiques,  que  recullen  17  objectius
generals  i  41  d’específics.  Les  directrius  marcades  pel  Pla  s’hauran  d’anar  concretant
progressivament en mesures a desenvolupar en cada mandat, a través de diferents plans d’acció.

5. Precs i preguntes.

Pren la  paraula el  Sr.  Pere Macià  i  recorda que el  dia 28 d’abril  es farà una exposició  d’art
organitzat per l’AV La Maurina juntament amb l’Ajuntament de Terrassa. Per altra banda convida
a tothom a la Festa Major del barri de La Maurina que es farà els propers dies 2, 3 i 4 de juny.

Comenta també que al carrer Oran s’està fent un pas per a persones amb mobilitat reduïda, amb
una zona enjardinada i un arbre i posa de manifest que es una bona noticia, però que a la zona de
l’escola Roc Alabern han desaparegut 16 arbres i que això es una incongruència, juntament amb
les jardineres que s’han tapat amb ciment al carrer del Franc Comptat.

Pren la paraula el Sr. Noel Duque i diu que es mirarà que ha passat.

Pren la paraula la Sra Natividad Sánchez i diu que a les obres que s’han fet al carrer de Pablo
Iglesias  amb Avinguda  d’Icària  s’havien  oblidat  en un primer  moment  de fer  la  rampa per  a
persones amb mobilitat reduïda, que van posar un pegat de ciment per arreglar-ho desprès amb
el cost afegit.

Pren la paraula el Sr. Duque i diu que aquesta rampa provisional que van posar no te cap cost per
al contribuent, es una rampa que es posa per poder seguir treballant fins que s’acaba l’obra.

Pren de nou la paraula el Sr. Macià i comenta que es va fer una proposta a l’Ajuntament davant
l’augment del trànsit a la Ronda de Ponent per que hi ha una zona molt perillosa, de posar uns
element de reducció de velocitat. La resposta que es va rebre per part de l’Ajuntament va ser que
no era possible per que es tracta d’una gran via i no es poden posar. El punt especialment negre
es la cantonada de Ronda Ponent amb Sant Mateu.

Pren la paraula la Sra. Yolanda Gómez i demana que es reguin els arbres.

Pren la paraula el Sr. Gregorio Ramírez i pregunta si es cert que s’activa el tema dels habitatges a
la porta sud i demana que es tinguin en compte a les associacions i veïns per ubicar els serveis
necessària per al barri i demana saber quants habitatges seran públic i quant de promoció privada

Pren la paraula el Sr. Noel Duque i diu que quan s’ha fet una promoció urbanística s’ha tingut en
compte al veïns i posa com a exemple la comissió veïnal que es va crear amb la promoció de
l’AEG. Terrassa està al voltant del 30% de habitatge protegit.
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Pren la paraula la Sra. Cristina Santos i pregunta en relació als temes que es van parlar amb la
regidora  de  mobilitat  i  les  afectacions  de  trànsit  a  Can  Trias  i  Roc  Blanc  i  concretament  a
l’Avinguda d’Icària, derivades de l’efecte Arquimedes i Galileu i les obres de la B-40. Comenta que
si uns no volen ser autopistes, ells tampoc.  Per altra banda també es va tractar el tema de les
ciutats que tenen el tema de la senyalització del Camí Escolar i que afecta a tot el districte. Els
nens que venen de La Cogullada, l'únic semàfor que es troben es el de la Carretera de Martorell i
demana aquesta senyalització.

Pren la paraula la Sra. Maria Ángeles Bejarano i diu que es farà la consulta al servei.

Pren la paraula la Sra. Esther Nosas i convida a tots i totes a la festa major de Ca n’Aurell que es
farà els propers dies 20 i 21 de maig. Per altra banda pregunta en referència a l’impremta digital
als casals i centres cívics, quan funcionarà.

Pren la  paraula  el  Sr.  Noel  Duque  i  diu  que es optar  per  la  instauració  d’aquest  sistema de
domòtica per a que les entitats tinguessin accés amb empremta digital als centres cívics i casals.
El projecte està en marxa en molts equipament cívics i s’informarà mes endavant.

Pren la paraula la Sra. Cristina Reyes i pregunta en referència al sentit dels carrers a Can Palet
de Vista Alegre. Hi ha molts temes pendents com els «badenes», les càmeres, etc.

Respon la Sra. Maria Ángeles Bejarano i comenta que el dibuix està fet i consensuat amb la junta
anterior de l’associació de veïns. El servei de mobilitat està treballant i ho tenen molt present i
estan pendents de pressupost i de disponibilitat i es farà.

Pren de nou la  paraula la Sra.  Cristina Reyes i  comenta que el  dia 21 de maig es farà una
caminada i una botifarrada a Can Palet de Vista Alegre.

5. Consultes de la ciutadania

No hi consultes de ciutadania

El Sr. Noel Duque s'acomiada i dona les gràcies als consellers i conselleres.

La Presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària President

Maria Ángeles Bejarano Trujillo Noel Duque Alarcón
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